
 Zápisnica z výboru SSO dňa 20.9.2023 hotel Bellevue 
 
Prítomní:  
Výbor SSO: Pavel Doležal, Milan Profant, Tibor Barta, Marián Sičák, Marián Kováč, Richard 
Kulich, Miroslav Tedla, Dagmar Volmutová 
Sekretariát výboru SSO: p. Hupková 
Dozorná rada SSO: Katarína Obtulovičová, Igor Hriseňko 
Sekcie SSO: Iveta Csekesová,  Diana Horvát Hriseňková, Samuel Kunzo 
Neprítomní ospravedlnení členovia výboru: Juraj Klačanský,  
Na začiatku schválený program zasadania výboru SSO 
Program: 

1. Kontrola zápisnice z posledného zasadnutia výboru,  kontrola plnenia uznesení     
(Doležal) 

2. Správa o príprave 69. kongresu SSO (Doležal, Sopko) 
3. Program členskej schôdze 21.9.2023 (Doležal) 
4. Správa Dozornej rady (Obtulovičová) 
5. Správa o činnosti SSO v roku 2022 (Barta) 
6. Správa o výsledkoch volieb predsedov sekcií SSO ( Doležal) 
7. Navrhovaná zmena vykazovania ambulantných výkonov v ORL (Kováč) 
8. Optimalizácia siete nemocníc,  ORL program ( Sičák, Profant, Doležal) 
9. Voľby do výboru SSO 2024 (Doležal) 
10. Správy a pripomienky vedúcich sekcií SSO 
11. Rôzne 

 
Zasadanie výboru začalo bodom č.2.  Primár Sopko podal vyčerpávajúcu informáciu 
o príprave a priebehu kongresu, pripravenom programe. Polemika vznikla ohľadom 
oceňovania najlepšej prednášky a posteru, rozhodlo sa, že sa nebudú hodnotiť a oceňovať 
príspevky prednášajúcich. Zaznela informácia o vydávaní certifikátov o účasti. Predstavené 
boli aj predbežné ekonomické očakávania z kongresu 
č.1 predseda výboru SSO vyhodnotil uznesenia z posledného výboru v Brne, uznesenia boli 
splnené, alebo sú priebežne plnené 
Uznesenie č.1/2023 pracoviská na Slovensku budú oslovené ohľadom organizácie 
organizácie Kongresu sekcie mladých otolaryngológov v 2026 na Slovensku zodpovedný 
predseda SSO do konca roka 2023 
Predseda výboru SSO podal informáciu o zmluvách s firmami AlpenPharma na prebiehajúci 
kongres SSO vo výške 8000€ a na ďalšie kongresy. Firma ako protislužbu požaduje za 
konkrétne odporúčanie SSO s podávaním lieku Coldisept pri zápaloch v ORL oblasti.  
Č. 3. Výbor SSO schválil program zvolaného zhromaždenie členov SSO s malými úpravami 
a vypustený bod č.8 z programu.     
Výbor SSO a prítomní predsedovia sekcií a dozornej rady diskutovali k téme postgraduálneho 
vzdelávania- zmäkčenie podmienok postgraduálneho vzdelávania- informácia o liste na MZ 
SR. Viac informácií pre mladých adeptov ORL bude v rámci odborného programu Akadémie 
SSO na Táloch v dňoch 19. -21.10. 2023 
Uznesenie č.2/2023 Tedla do konca mesiaca zistí na MZ SR prečo ORL vypadlo 
z rezidenčného programu 
Č. 4. Dr. Obtulovičová predniesla stručnú správu dozornej rady zameranú najmä na finančnú 
sitjáciu SSO, ktorá sa len veľmi pomaly začína konsolidovať. Od posledného zasadania výboru 



SSO boli  výnosy (členské+sponzorské alpenPharma+ ORL Humenné) 17 684 €,  náklady 
21 103,52€,  strata bola teda  -3409,50€  
Členské 15 000€, náklady na časopis 11000€, Stav na účte 16 720,76€ 
V rámci diskusie k odbornému časopisu uviedol Tedla, že redakčná rada sa sťažuje na malé 
množstvo článkov,  
Č.  5. Barta prečítal správu o činnosti výboru SSO, výbor SSO zobral obsah správy na vedomie 
Č.  6. Predseda výboru SSO oboznámil prítomných s výsledkami volieb predsedov 
v jednotlivých sekciách SSO  
Č. 7.  Primár Kováč informoval o iniciatíve SLK , UDZS , MZ SR a MF SR a útvaru hodnoty za 
peniaze (Smatana)- ekonomicky prekopať financovanie ambulancií, aby boli 
samofinancovateľné- počty výkonov v zozname ambulantných výkonov sú vysoké, preto 
treba minimalizovať ich počet a racionalizovať jasné pravidlá ich používania. Navrhujú sa 3 
kódy komplexné, kontrolné, cielené ORL vyš.+ špecializované výkony. Je nutné vypracovať 
registračné listy na asi 65 ORL výkonov a 35 foniatrických výkonov. (ako príklad finančnej 
kalkulácie vypracovanej útvarom hodnoty za peniaze je, že za tzv. Komplexné ORL vyšetrenie 
by bolo 39,75€ vrátane audio a tympano do  60€  
Uznesenie č.3/2023 výbor SSO podporuje aktivitu vypracovania registračných listov 
racionalizovaných ambulantných výkonov, zodpovedný Kováč termín do konca roku 2023 
Č. 8.  OSN (Sičák) informácie o type ORL programov a úrovni pracovísk, personálne a 
prístrojové vybavenie.     
Č. 9.  Predseda informoval prítomných o spôsobe a organizácii volieb do výboru SSO, ktoré 
by mali prebehnúť v roku 2024   
Č. 10. Primár Kováč informoval, že bol oslovený riaditeľom firmy Angelini pharma, ktorý 
rozporuje konkurenčný voľno predajný liek s obsahom ATB (Doritricin) a žiada ho v zmysle 
slovenskej legislatívy preklasifikovať do skupiny liekov s obsahom ATB, ktorý si vyžaduje 
lekársky predpis.  Výbor súhlasí s touto aktivitou a vzhľadom na legislatívu ako aj vznik 
rezistencií na ATB podporí  preklasifikovanie tohto lieku. Uznesenie č.4 /2023 Výbor SSO 
poveruje predsedu SSO jednaním v prospech preklasifikovania Doritricinu medzi lieky na 
lekársky predpis 
Č. 11. Od 2002 existoval kurz pre audioprotetiku, pre nedostatok foniatrov. Postupne 
doplnené počty foniatrov a od 2010 nikto necertifikoval v kurze audioprotetiky. 
T.č.  iniciatíva MZ SR ohľadom pokračovania certifikácie v audioprotetike. Dr. Volmutová za 
foniatrickú sekciu vzniesla námietky proti možnosti predĺženia certifikovaného vzdelávania 
ORL lekárov audioprotetiku  (predpis a nastavovanie naslúchadiel). Namietala, že mnohí 
certikovaní ORL v odbore audioprotetika, sa ďalej adekvátne nevzdelávajú a kvalita 
zabezpečenia pacientov naslúchadlami výrazne poklesla, preto je proti takému riešeniu. - 
recertifikácia.  
Č.12 Predstaviteľ firmy Guarant (p Petrovič),  ktorá sa uchádza o organizáciu 10.čs. ORL 
kongresu v Bratislave 2024,  predviedol svoje predstavy a portfólio firmy.  Uznesenie 
č.5./2023 výbor odsúhlasil zmenu miesta kongresu na Bratislava 18.-20.9.2024. Výbor v 
počte 8 bol za poverenie organizovania kongresu firmu Guarant,  prezidentom kongresu 
bude Doc. Tedla. 
 
 
Vysoké Tatry  20.09.2023 
Zapísal:  Barta 
Overil:  Doležal 


